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В А Р Н Е Н С К И 

ОКРЮШЪ ВЕСТШЪ 
Официално издание на Окржжната Постоянна Комисия. 

' 1 Телвфонь N9 418. | = = 
ИЗЛИЗЛ СЕДМИЧНО 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини 200 лева 
За Банки, Д-ства и Учил. Настоятелства . 100 9 
За частни лица и кооперации . 50 , 

Т а к с и : 
За обявления на всички общински, обществени, дър

жавни и кооперативни учреждения, на дума или кв. с/м. по 
1 лв. За частни предприятия и лица на думя по 1 лв. на кв. 
с/м. по 80 «-т. За баланси на кооперации и синдикати на стра
ница по 150 лв. За баланси на Д-ва и пр. на страница 300 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА: Таксите се сметагь за една публикация 
при повторение таксите се удвояватъ. 

Официиленъ отдрлъ 
Публикуване протоколите на Окр. 

Съветъ. 
ПРОТОКОЛЪ 

№ 2. 

На Варненския Окржженъ Съветъ I редовна 
сесия отъ XIII 8 избирателенъ периодъ. 

Заседание ва 2-й февруарий 1927 гот. 

Р Е Ш Е Н И Е № 2 . 

Избиране членове на бюджетарн. комисия. 
Председательтъ съобщи, че по взаимно съг

ласие на групите, за членове на бюджетарната ко-
мвсия еж определени окръжните съветници: Фи-
лиаъ Ряфаиловъ, Хр. П. Горпевъ, Иванъ Христовъ, 
Железъ Железовъ, Ради Поповъ, Добри Даскаловъ 
и Д ръ Цоневъ. 

Гласувано, окръжния съветъ Реши: 
За членове въ бюджетарната комисия избира 

окръжните съветници: Филипъ Р^фаиловъ, Хр. Гор-
вевъ, Иванъ Христовъ, Железъ Железовъ, Ради 
Поповъ, Добри Даскаловъ и Д-ръ Цоневъ-

Р Е Ш Е Н И Е ^ 3. 

Избиране членове на прошетарна комисия» 
Председательтъ съобщи, че по взаимно съгла

сие ва групите, за членове на прошетарната ко 
мисия ех определи окржжните съветници: Хр. Гор-
вевъ, Коста Тодоровъ, Иванъ X. Продановъ, Димо 
Шиковъ и Сгоянъ Кировъ. 

Гласувано, Окр. съветъ Реши: 
Избира 8а членове на прошетарната комисия 

окрджяите съветници: Хр. Горневъ, Коста Тодо-
ровъ, Ив. X. Продановъ, Димо Шиковъ и Стоянъ 
Кировъ. 

Р Е Ш Е Н И Е № 4 . 

Избиране членове на инвентарната комисия. 
Председателя съобщи, че при взаимно съгла

сие на групите, че за членове на инвентарната 
комисия сд определени окр. С1ветяици: Днбко П. 
Дабковъ, Петръ Каракуневъ и Илия Караджовъ. 

Гласувано окр. съветь Реши: 
За членове на инвентарната комисия избира 

окр. съветници: Дабко II Дабвовъ, Петръ Кара
куневъ и Илия Караджовъ. 

Р Е Ш Е Н И Е J& 5. 

Избиране членове на комисията по отцеп
ване на села и образуване нови общини. 

Председателя съобщи, че при взаимно съгла
сие на групите, за членове въ комисията по от
цепване села, образуване нови общини и пр. ек 
определени окр. сьветъ: Ри{ндъ Мусонъ, Ста-
ври Яневъ и Костадииъ Колевъ. 

Гласувано окр. съветници Реши: 
За членове въ комисията по отдепваве ва се

ла и образуване на нови общини избира окръжни 
съветници: Рифадъ Мусовъ, Ставри Яневъ и Коста-
дивъ Колевъ. 

Р Е Ш Е Н И Е № 6 . 

Избиране членове на отчетната комисия. 
Председателя съобщи, че по взаимно съгласие 

иа групите, за членове на отчетната комисия са 
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определени окражинте съветници: Филипъ Рафа
иловъ, Петръ Каравуневъ и Гаврилъ Цонковъ. 

Гласувано, овр. съветъ Реши: 
За членове на отчетната комисия избира овр. 

съветница: Фялипъ Рафаиловъ, Нетръ Каракуневъ 
и Гавраидъ Цонковъ. 

Р Е Ш Е Н И Е № 7 . 

избиране членове въ комисията по изра
ботване правилника за вътрешния редъ 

и заседанията на окр. съветъ. 
Председателя съобщи, че по взаимно съгла

сие на групите, ва членове въ комисията по изра
ботване правилника за вдтрешния редъ и заседа
нията иа окръжния съветъ сд оиределеня окржж. 
съветници: Филипъ Рафаиловъ, Нетръ Каракуневъ, 
Милчо В. Иояджиевъ, Нетръ Нейковъ и Никола 
Наанца. 

Р Е Ш Е Н И Е № 8 . 

Избиране членове на петната комисия. 
Председателя съобщи, че по взаимно съгла

сие ва групи.£, за членове на пятната комисия ех 
определени оврлжвит£ съветници: Дабко П. Даб-
ковъ, Железъ Железовъ, Иванъ Тодоровъ, Василъ 
Ив. Титевъ и Драганъ Мичвинъ. 

Гласувано окр. съветъ Реши: 
За членове ва плтната комисия избира окргж-

нит* съветници: Дабко II. Дабковъ, Железъ Же
лезовъ, Иванъ Тодоровъ, ВАСИЛЪ Ив. Титевъ и 
Драганъ Мичвинъ. 

Председательтъ съобщи, че е постлпило из
ложение отъ Окр. бирникъ прп Пост. Комисия, по 
упражнението на сключения бюджетъ на Окрлга за 
1920/1926 фин. година Следъ прочитането на из
ложението, г. председательтъ предложи да се пре
даде, ведно съ главния отчетъ на Пост. Комисия 
ва операциит* й по прихода и разхода по бюд
жетното упражнение за 1925/1926 фин. год. на 
отчетната комисия, която следъ като ги прегледа, 
да направи , своя докладъ въ съвета, а последния 
ивпрати въ Сметната Палата за проверка. 

Прието предложението съ болшинство. 

Р Е Ш Е Н И Е № 9 . 

Изслушване доклада на Директора на 
Земл. Катедра. Нредседательтъ съобщи, че ва 
двевенъ редъ е изслушване доклада на Директора 
вя Земл. катедра и помоля последния да направи 
изложението си. 

Директрора на катедрата агрономъ По
повъ . Прочете изложение за състоя а него на зем-
ледЬлието в клоновете му въ Варненски окрягъ 
презъ 1926 година. 

Следъ станалите дебати по изложението на 
г. Директора на Катедрата, г. Председательтъ пред
ложи въ идното заседание да се продължатъ рази
скванията по изложението ва Агр. Поповъ. 

Прието предложението съ болшинство. 
Заседаниото се вдигна ьъ 17 часа. 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 3. 

На Варненския Окраженъ Съветъ, I редовна 
сесия отъ XIII й избирателенъ периодъ. 

Заседание ва 3 й февруарий 1926 год. 
Следь привършване дебатите по изложението 

ва Директора на Катедрата г Поповъ, окржжниятъ 
съветникъ г. Фалипъ Рафаиловъ прочете резолю
ция, която предложи да се изпрати въ Министер
ството на Земледвлието а Държ. Имоти. 

Председательтъ предложи окончателната 
форма да бдде не резолюция, а 

М Н Е Н И Е 

Изказано отъ Варненския окр. съветъ въ 
заседанието му на 3 февруарий 1927 година. 

Следъ като ислушахме иълното и изчерпате
лно изложение на Дирекгора на Вараев. Държа
вна Земедел. Подвижна катедра за състоянието 
ва земеделието и клоновете му въ окрдга и про
явената културно просветна дейвость, както в 
конкретно извършеното отъ Катедрата по реали
зиране мероприятията на Министерството на Земе
делието и Държавните имоти и преценявайки ну
ждите на нашето все още изоставено надире се
лско стопанство, ний окръжните съветници отъ 
Варвенския окр&жевъ съветъ, намираме че подо
бренията въ областьта на земеделието и клонове
те му, които имаме до сега и къмъ които се стре-
мимъ ех дошле и ще дойдатъ само като логиче
ско последствие отъ една плааомЬрна, културно-
просветна и демонстративна дейвость, васЪгаща 
все по-голЪмъ и по-голЪмъ брой стопани. 

Намираме още, че Министерството на Земе
делието и държавните имоти чрезъ откриване вее 
повече и повече вимнн 8емедЬлскп училища, устро
йване за млже и жени, а особено съ подетите 
напоследъкъ мероприятията по подобрение върне-
ннте храни, скотовъдството овощарството, буба
рството, и др. е налучкало най-сполучливий и ирекъ 
пать за модернизиране вашето земеделие, заси
лване земеделското производство и разрешаване 
стопанеската криза. Изказваме благодаряость на 
слщото Министерство въ лицето ва неговия пре-
дставитель — Директора ва катедрата, за проя
вената културно — просветна и демонстративна 
дейность презъ изтеклата година, както и за pea-
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лизяраните мероприятия по подобрение земеделие
то въ охрлга ви. 

Апелираме гьмъ сащото Министерство и наро
дното представителство да продължатъ и рагши-
рятъ подетото, въ това направление, като не св_-
пять средствата хогато се касае да се заснлн и 
увеличи вемедЪлсвото производство. 

С-щото иска щото законопроекта sa борба 
срещу безогледното лихварство да се узакони. 

Иска широкь кредитъ отъ Б. 3 . Б. 8а се
лския народъ. 

Само по тоя плть нашето земеделско стопа
нство ще се направи по — доходно за нашия 
селянинъ — производитель. 

Иска специяленъ законъ за комасирание на 
яемите обектъ ва земеделско стопанство. 

Прието предложението съ болшинство. 
Заседанието се вакри IV/2 часа. 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 4. 

Ла Варнен. Окр. Оъветъ, I-ва редовна сесия, 
XIII избирателенъ периодъ. 

Заседанието на 4 февруарий 1927 год. 

Председательтъ. Дава думата на докладчи
ка отъ комисията по изработване проекто правил-
викъ за вътрешния редъ за заседанията на съвета. 

Р Е Ш Е Н И Е № 10. 

Четене и приемане на първо четене проекто 
правилника за вътр. редъ на съвета. 

Докладчикъ Ф. Р а ф а и л о в ъ прочете изра
ботения отъ избраната комисия въ миналото засе
дание проекто правилайкъ, за вътрешния редъ на 
васедавията ва Окр. Съветъ, който по принципъ 
се прие съ болшинство отъ съвета. 

Р Е Ш Е Н И Е № 11. 

Четене и приемане на второ четене проекто 
правилника за вътр. редъ на съвета. 
Докладчикъ Ф. Рафаиловъ чете: яправил-

никъ sa вътрешния редъ при заседанията и ра-
висквавията на Варнен. Окр. Съвети, съгласно чл. 
21 отъ закона ва Окр. Съвети." 

Но проекто правилника се дебатираше и при
емаше отъ Съвета члевъ по членъ. 

Р Е Ш Е Н И Е № 12 . 

Трето четене и приемане правилника 
вжтрешния редъ на заседаниято на 

Варнен. Окр. Съветъ. 
Прочете се правилника sa ватрешния редъ 

на заседанията ва Варнен. Окр. Съветъ, ROITO се 
прие отъ Съвета, тъй както е приетъ 01ъ второ 
четене, бевъ веекаквн ввменения. 

Дава се 5 минути отдихъ. 
Следъ отдиха. 

Р Е Щ Е Н И Е № 13. 

Напечатване на правилника за вжтр. редъ 
на заседанията на Варн. Окр. Съветъ. 

Председательтъ. Съгласни ли сте щото пра
вилника да се напечати въ 100 екземпляра. 

Д и м о Шиковъ Той и безъ това е вуженъ. 

Председательтъ . Тогава, който е съгласенъ 
правилника за вътрешния редъ на заседанията на 
Варнен. Окр. Съветъ да се напечати въ 1о0 ек-
вемпаяра, моля да си вдигае р А ката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е Л- 14. 

Изслушване изложението на Окр. ветер. 
лекарь за санитарно ветер. служба, ле

чебно дело и контролата на съестни 
продукти отъ животин. произходъ 

въ Вар. окръгъ презъ 1926 г. 
Окр. ветеринаренъ лекарь Д-ръ Тю* 

л е в ъ чете изложението за санитарно ветер. служ
ба, лечебното дело я контролата ва съестни про
дукти отъ животински произходъ въ Варн. Окрхгь 
презъ 1916 година. 

Д р а г а н ъ Мичкинъ. Пита дали болесгьта 
сипва по овцете се пренася отъ гаргите или при 
капането въ ровите. 

Окр. Ветер. лекарь. Обясни на г-нъ Др. 
Мичкинъ, че както науката е установила, вай-го
лемия разпространитель на заразните болести е 
кучето, затова, требва да се обърне внимание за 
заравянето на труповете, ва да не се пренася бо-
лестьта отъ едно мЬсто на друго* 

Ф. Р а ф а и л о в ъ . Обърна внимание на факта, 
че едно грамадна часть отъ нашия добятъвъ стра
да отъ туберколоза. 

Д - р ъ Тюлевъ . Именно затова тр*бва съдей
ствието на държава, учреждения и нвселението за 
ограничението й, като се туберколнзиратъ до
битъците. 

Председательтъ. Препорлчва на бюджетар-
ната кемисвя, съгласно средствата съ които раз
полага окрлга, да се прадвидятъ съответните кре
дити по бюджета sa цельта. 
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Р Е Ш Е Н И Е № 15. 
Оправдание отсжтствени дни на окр* 

съветникъ Димо Шиковъ. 
Председательтъ прочете заявлението на окр. 

съветникъ Димо Шиковъ, че на 1 и 1 того не 
взелъ участие въ заседанията на Съвета по болесть 
и моли да се оправдаятъ отсхтсвията. 

Конто е съгласенъ да се оирости това от-
с&тстаие моля да си вдигне ръката. 

Болшинство —• приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е № 16. 

Отлагане заседанието на Окр. Съветъ за 
понеделникъ 7-й того въ 16 часа. 
ПредседателЬТЪ предложи заседанието на 

съвета да се отложи за понеделникъ 7-й того, 16 
часа, 8а приготвяне материалъ отъ бюджетарната 
и др. БОМИСИИ. 

Гласувано, окр. Съветъ единодушно Реши: 
Оглага заседанието на Окръжния Съветъ за 7-й 
того 16 часа. 

Заседанието се вдигна въ 17*40 часа. 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 5 

На Варненския Окржженъ Съветъ, I-ва редов-
ва сесия, ХЩ й избирателенъ периодъ. 

Заседание на 7-й февруарий 1927 год. 
Р Е Ш Е Н И Е № lfi. 

Изслушване доклада на начал. на Окръж-
Ветеринарна служба по санитарно-внтери. 
нарното състояние на окръга презъ 1926 г. 

Председателя. Пристъпваме кгмъ дневния 
редъ. Шсмушвание доклади на специалистите. Да-
вамъ думата ва Началника на Окръжната Вете
ринарна Служба въ окръга г. Д-ръ В. Пачевъ. 

Н-ка на Ветер служба Д-ръ Пачевъ. 
Господа окръж-и смветаици, като Началника на 
окръжната ветеринарна служба азъ трвбва да дамъ 
отчетъ за ветеринарното де JO ва окръга. (Чете 
отчета sa състоянието на окръжната ветеринарна 
служба за времето отъ 1-й явуарий 1926 год. до 
1 явуарий 1927 год.,). 

Председателя Господа овр. съветници, за 
обширното изложение на г Началника ва Окр&ж. 
Ветеринарна Служба и ва добрите мнения които 
вздага, изказвай ь благодарность отъ страна на 
Окръжава съвегъ. Иска ли никой думата по от
чета. Никой не иска. 

Давамъ 5 минути отдихъ. 
(Следва) 

Ст. П. Хареевъ. 

идея зо създаване Б. Н. Инду
стриална Банка. 

(Продължение отъ брой 40) 

— Перникъ,— ако държавата се зае
ме да използува по най-модеренъ начинъ, 
това милиардно богатство, което лежа 
въ земята, какво би било положението 
на нея днесъ. Перникъ е единственото 
наше национално богатство — изворътъ 
на черното злато. При една добра и ра
зумна експлоатация, тя би дала на дър
жавата милиарди. Само отъ нея би се 
покривалъ цЪлиятъ приходенъ и разхо-
денъ бюджетъ на държавата. Ръково-
дящигЬ кръгове (респективниятъ Мияи-
стръ на търговията и пр.) ионеже е пре-
трупанъ съ текуща работа и малкото 
време което отделя за проучване сто
панските въпроси, не е достатъчно- по
лаганите грижи отъ чиновниците нато
варени съ ръководство не съ достатъч
ни. Държавата требва да пов_ри ръко
водството на нашите национални богат
ства на едно отделно управление, заин
тересувано — което да издигне произ
водството на подобающа височина. Ми
ната Перникъ отъ едно незначително се
лище, би се превърнало на единъ гра-
маденъ индустриаленъ центръ — гдето 
биха намерили прехрана хиляди работ
на ръце, (и сега работятъ около 6000 
души, но тая цифра би се увеличила де
сеторно) 

Азъ ще цитирамъ името на 
Стинесъ. Това име е тясно свързано съ 
могъщата германска индустрия. За него 
ие съществува друтъ въпросъ, освенъ 
индустрията. Въ нея е неговата стихия. 
Неговото йме е известно днесъ вседу. 
11 ри него работятъ както казахъ 6U00U0 
души, което значи цело го работоспо
собно население въ България. Стинесь, 
съ цената на своя упоритъ трудъ е спе-
челидъ половината отъ германската ин
дустрия. 

Каквато и да е цельта, къмъ дости
гането на която се стреми човЬкъ, ос
венъ работа и трудъ нуждно му е още 
да се старае да победи трудностите, 
които се изпречватъ напреде му — да 
издържа борбата съ пъленъ усиЬхъ. 
Като разгръщаме историята на великитЪ 
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откриватели, намираме, че техния жи-
вотъ е пъленъ съ поука и назпдания. 
Те еж ни оставали въ наследство гра
дина, която се е обработвала отъ гЬхъ 
въ течение на много векове, нпй съби
раме плодовете, семената на които отъ 
тЬхъ еж били хвърлени. 

Човечеството мени постоянно свои
те идеи и начините на действие; то пре
правя наново инструментите си. Като 
изостави метафизическите мечти и праз
ни химери, които образуваха миражъ 
въ първите му 5—6 хиляди години, то 
се залови най после ла изучава само 
себе си, защото, както казва Цаскалъ 
„На редица хора, които живеятъ презъ 
течението на вековете, требва да гле
даме като на единъ човЪкъ, който жи
вее непрекъснато и непрекъснато учи *. 

На учените требва да благодаримъ 
за всички опити и открития, чрезъ ко
ито те възпитаха човешкия родъ, вдъх
наха му истинска сила, верна цель к ьмъ 
коя го да се стреми и му дадоха оръдия 
за да я постигне. 

Въ този светъ всички успехи зави-
сятъ отъ добрата метода; тържеству-
ватъ винаги онези народи, които умеятъ 
да направляватъ моралните си и физиче
ски сили. Ако древностьта е подържала 
робството, то е било защото е немало 
научни методи, които да приведатъ до 
прилагане науката въ механиката, ин
дустрията и защото е било писано една 
часть отъ човешкия родъ да се жерт
вува и да се изтезава, да играе ролята 
на машина и добитъкъ, за да може дру
гата часть да мисли, да законодател-
ствува и да воюва съ неприятеля. 

Науката следъ като се бори съ ре
дица предразсъдъци, които се появява
ха постоянно, създаде най-после съв-
семъ новъ светъ; премахна робството, 
освети свободата и повърна щастието 
на хората, които, като се освободиха 
отъ робското иго, оставиха черната ра
бота на машините, а сами се издигнаха 
кьмъ възвишени сфери на мисъльта, 
постараха се да усигорятъ незавиеймо-
стьта си, и да подигнатъ благосъстоя
нието си. 

Науката и индустрията сгь така да 
се каже освободителки на човешкия 
родъ. Ако всеки народъ експлоатира 
почвата си, развива индустрията си, съ
здава нови машини, нови инструменти 

за подобрение благосъстоянидто си, той 
ще изпълни най-добре своето предна
значение. Логично е да приемем ь, че 
такъвъ народъ нема интересъ да сму
щава другите народи при изпълнение 
техната обязаность, нито да спира тех-
ното умствено и материално развитие 
чрезъ войната, която разпалва най-ло
шите човешки страсти. Огъ друга стра
на благоденствието на единъ народъ се 
отразява на благоденствието на другите 
народи, понеягв отношенията на интере
сите на разните народи е като отноше
нието на функциите въ едно живо съ
щество, — разстройството на една фун
кция влияе веднага на всички функции. 
Единъ само народъ може да повреди 
много на общия концертъ, като не из
пълни верно нотата си. Науката ибича 
прочие мира, съгласието, братството. 
Науката и нейното широко приложение 
въ индустрията представлявать широка 
работилница, въ която всеки народъ 
кове своето парче железо съ всичкия 
този материалъ, съ речните и умствени 
произведения тя строи сградата, гдето 
всички народи ще сияятъ отъ благоден
ствие, благоденствие на своята духовна 
сила. Г-да, почвата е готова, на войни
ците е нуженъ генералъ, който да ор
ганизира армията и да я повлече къмъ 
бързи и сигурни победи — тоя именно 
генералъ Ще е Индустриалната банка, 
кояю ще организира и издигне нашето 
производство чрезъ машината. 

НАСТЯВЛЕНИЯ 
До господа учителите за зимното унищо

жение на комарите. 

ВсЪки опитъ да се излавятъ и уби-
ватъ комарите, които хвъркатъ свобо
дно въ природата, е напразно изгубено 
време и безнолезенъ трудъ. 

Най-сигурното уничтожаване на 
възрастните комари може да се предпри
еме, когато те се сгрупатъ въ по-големи 
количества на ограничено пространство. 
Такъвъ е случая, когато те съ целъ да 
презимуватъ се събиратъ въ техните 
зимни скривалища. Тъй като комарите 
късно презъ есеньта се оттеглять въ 
помещения, то оъ това ний получаваме 
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най-уцобния случай да ги унйчтожа-
ване масово. 

Всички помещения, които могатъ 
да пслужатъ на комарите презъ зимата 
8а скривалища, като жилища, изби, обо
ри и плевни, презъ зимата требва гри
жливо да се претърсватъ за комари. 
Първиятъ п&ть, следъ като комарите, 
следствие настъпилите студове, ож се 
оттеглили въ скривалищата си; втори-
ятъ П2&ТБ преди настъпването на топло
то време, което ще ги подмами да изхвъ-
ркнатъ на свобода (навънь). Значи пре
търсването требва да става единъ ижтъ 
презъ Ноемврий или Декемврий други-
ятъ пжть въ края на Февруарий или 
най-късно въ първата половина на 
Мартъ. Комарите се задържатъ въ полу
тъмните ъгли кждето въ лениво спокой
ствие тЬ еж накацали по стените или 
таваните. Ti* требва незабавно да се 
откриватъ и уничтожаватъ. Това може 
да стане по 3 начииа; чрезъ обгаряне, 
пушеиие и измитание. 

При обгарянето, съ пламъка се ми
нава покрай всички места, кждето се 
виждатъ комари. Чрезъ пламъка насеко
мите се убиватъ или се обгарятъ тъй 
силно щото тЬ падатъ на земята. Този 
начинъ е неудобеяъ за нашит* условия. 

При опушването за българските усло
вия е най-дабре да се употребява сЪра-
та. Тя се поставя въ резгоренъ мангалъ. 
За едно помещение отъ около 50 куб. 
м. е достатъчно 250 гр. сера. Вратата 
и прозорците, требва добре да се затво-
рятъ или обдепятъ плътни съ хартия. 
Следъ 2—3 часа помещението се отваря, 
набързо проьЬтря и съ метла се изми-
тътъ стените, тавана и пода и всички 
събрани по тоя начинъ комари се хвъ-
рлятъ въ огъня, 

Разбира се отъ самосебе си, че при 
обгарянето и при пушението тр_бва до
бре да се внимава да не се предизвика 
аожаръ или подпалване на другата покъ
щнина. 

Въ плевните, тръстените помеще
ния и силно проветрените к&щи, сте
ните. се изтупватъ съ метла и напада
лите комари се измитатъ и хврлятъ въ 
огъня. 

Учителите да отговарятъ на райо-
ниятъ инспекторъ по маларията; 

1. Колко учители и ученици еж взе

ли участие при зимното унищожаване 
на комарите. 

2. Колко кжщи, обори, изби и дру
ги помещения ож почистени. 

3. Но какъвъ начинъ е станало 
почистването. 

4. Какъ се посреща тази мЪрка отъ 
учениците и населението. 

Варненски Рпйсненъ Инспекторъ 
по Маларията. 

ХРОНИКА. 
Награденъ журналистъ. Научава

ме се, че на есения мостренъ панаиръ 
въ Горня-Ор—ховица е наградено спи
сание занаятчийската практика излиза
що въ Ше.венъ, въ лицето на негова ре-
дакторъ Д-ръ Захари Гановъ съ златенъ 
медалъ и дипломь. 

Това е първия у насъ случай да се 
награждава съ такава висока награда, 
печатно произведение. 

ЗемледЪлската Катедра открива 
на 21 тогокурсъ по землед_лие и клоно
вете му въ село Джафарлий, а на 28 с, 
м. въ с. Ботево и земледелско домаки
нски за жени на 3 мартъ бъ село Бей-
лий-провадийско. 

Читалищно събрание е било устро
ено на 16 того въ с. Белево, на което 
е говорилъ Директора на Катедрата По-
повъ и Началника на Окръжната Вете-
рнарна служба Д-ръ Начевъ и посочили 
конкретно кои клонове и култури ще 
требва да се застжпятъ и засилягъ въ 
селото и м^ркитй за борба съ заразни
те болести. Събранието завършило ка
то се е образувало още с&щия день 
дружество за застраховка на доби-
тъкъ въ селото. 

Акациеви (салкъмови) дръвчета ще 
достави Варненската Подвижна земледЪ-
лска Катедра за нуждающите. се по 150 
лв. хилядата едногодишни и 250 лв. дву
годишните. Желающите. да имъ се ^о-
ставятъ такива фиданки да внесатъ стой-
ностьта до края на месецъ Февруарий* 

ЗемледЪлскитЬ коопер. въ Аме
рика. Има 12000 кооперации съ 2700000 
члена. Извършили ъж сделки презъ 1925 
год. въ наши пари за 350 милиарда лв» 
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Читалищенъ отдЪлъ 
Въ този отдЪлъ на „Окръжния вестникъ* ще даваме сведения изъ жи

вота на читалищата въ окръга ни. Читалищните дейци и радетелите на чита-* 
лищното дело въ Варненския окржгъ се поканватъ да даватъ сведения изъ жи

вота и дейностьта на читалищата, въ които работятъ. 

с п и с ъ к ъ 
на възобновените и новоосновани народни читалища въ Варненския 

Окржгъ предъ 1926 година 

Варненска Околия. Провадийска околия. 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читал. „Св 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 

„Съзнание" 
„Просвета* 

„Искра* 

„Пробуда" 

с. Белево 
с. Аджемлеръ 

с. Козлуджа 
с. Николаевка 

с. Суджасъ-кьой 
с. Сарждъръ 

„П. Р. Славейковъ" с. Авренъ 
с. Ботево 

„Изгревъ" с. Дол.-Чифликъ 
с. Русларъ 

„Образование* с. Климентово 
„Хр. Ботевъ* с. Солуджа-алж. 
„ Просветаtt с. Малка-франга 
..Светлина* с. Дишъ-будакъ 
, К. и Методи* с. Инджи-кьой 
„Хр. Ботевъа с. Джаферлий 

с. Сарм-гьодъ 
с. Гюнъ-догду 

с. Чатма 
с. Паша кьой 

с. Яйла 
с. Ясж-башъ 
с. Цриселци 

с. Кара-хйсеинъ 

Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалпще 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 
Читалище 

-Пропуда" 
„Ив. Вазовъ" 

„Л. Каравеловъ с. Г.-Чифликъ 
„Хр. Ботевъ" о. Кутлу-бей 

е* Султанларъ 
с. Градинарово 
с. Хасърджикъ 

„Сел. Пронуда" с. Ново-село 
„Нива" с. Невша* 

с. Вълчи-додъ 
„Брат. любовь" с. Тестеджий 
„Просвета" с. Девня 

с. Арапларъ 
гр. Провадия 
с. Манастиръ 

с. Синделъ 
с. Елесъ-факл 

с. Черковна 
г Просвета" с. Караджа-отъ 
„Хр. Ботевъ" с. Акъ-коюнъ 
„В. Левски" с. Куванлъкъ 
„Родина" с. Дере-кьой 
„От. Паисий" с Комарево 
„Нар. просвета* с. Бейлий 

„Хр. Вот.* с. Караачъ-Софул. 
„Св. Ив, Рил" с. Джизд.-кьой 
„Светлина4 с. Тюркъ-Арнаут. 
„Просвета" с. Чадж-махле 

с. Къзълджиларъ 
с. Ендже-кьой 

о. Гьокче дюлюкъ 

Председатель на Окр. Читал. Комитетъ: Д-ръ Чакжровъ 

Секретарь: Д . Димитровъ 
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Варнен. Окржженъ 
Читалищ. Комитетъ 

№ 3 
18 февруарий 1927 г. 

гр. Варна. 

Окржжно-
До Г. Г. 

Председателите на Народ
ните Читалища въ Варнен
ски окръгь. 

Господине Председателю, 
До тази година живота на читали

щата въ окржга беше твърде анемпченъ, 
може би Варненски окра&гъ въ това от
ношение беше на последно место. Презъ 
настоящата година, обаче, ние имаме 
единъ подемъ какъвто едва ли би мо-
гълъ ца се реализира другаде. Този 
устремъ обещава въ скоро време да по
крие съ читалища всички села отъ ок-
ржга и да даде на тези читалища единъ 
астински интензивенъ животъ. За да 
стане това необходимо е да се затвър-
дятъ връзкитй на всички сжществующи 
и нови читалища съ Окржжния Чита-
лищенъ Комитетъ, както и да се привле
че съдействието на всички ученолюбиви, 
просветни и обществени учреждения 
и лица. 

За да може това да стане необходи
мо е Комитета да разполага съ подобни 
цифрови и други данни за живота на 
всички читалища въ окржга, както и 
да бжде изправенъ въ всЬко отношение 
аредъ Върховния Читалищенъ Съюзъ. 
За тая ц^ль молимъ Ви, съгласно чл. 10 
отъ устава на окржжните читалищни 
СУЬЮЗИ да нй представите най-късно до 
lO Априлъ т. г. подробни сведения за 
/кивота на читалището Ви до тая дата, 
сато попълните приложения тукъ фор-
чуляръ. До тая дата ще требва да ни 
внесете и съответния си членски вносъ 
100 лв. и 50 лв. встлпителенъ вносъ. 

При това Комитетътъ намира ежщо 
за нуждно да Ви обърне вниманието 
чърху факта, че е отъ Вашъ интересъ 
да бедете винаги въ контактъ съ него 
1 да му донасяте редовно за всека своя 
зейность и нужда. 

Понеже Комитетътъ за сега не е въ 
уьстояние да издава свой окржженъ чи-
салищенъ органъ, както нравятъ некои 
жржжни комитети, ангажира редакция
та на Окржжния вестникъ да отдели за 
нуждите на читалищното дело 1—2 стра
ници въ вестника. Така щото за сега 
органъ на читалищния съюзъ ще бжде 
Окръжния вестникъ; всички сведения 

за живота на читалищата въ окръга щв 
се обявяватъ въ него; въ него ще са 
обявяватъ и всички разспоредби на окр. 
комитетъ. Ето защо необходимо е да го 
получавате и да го следите редовно, 
както и да сътрудничите въ неговота 
списване било съ сведения или съ статии. 

Окржжниятъ Комитетъ реши да се 
свика редовната годишна сбирка на окр. 
читалищенъ съюзъ на 27 Априлъ н. г. 

ВсЪко читалище ще требва да се 
представи на тази сбирка съ но единъ 
делегатъ редовно упълномощенъ отъ чи
талищното събрание или отъ настоятел
ството. Подробния дневенъ редъ на съб
ранието, както часа и мЬстото на засе
данията му ще бждатъ своевременно 
обявени въ окръжния вестникъ. 

Председатель: Д-ръ Ст. Чакъровъ 
Секретарь: Д, Димитровъ 

По сведения на Министерството на 
ЗемледЪлието, разпространявано било» 
съ цель да се компроментиратъ българ
ските тютюни въ чужбина, жълто тю
тюнево се we, което нагледъ дава добри 
листа, но аромата на тютюна е много 
лошъ и получениятъ прокутъ е долно* 
качественъ. М-вото на ЗемледЪлието е 
наредило до агрономите да забранятъ 
сеидбата на това семе и да преследватъ 
разпространителите му. 

Отлага се свикването на конферен
цията между цвеклопроизводители и за
харни фабрики по определяне цената на 
цвеклото, до като захарните фабрики 
се информиратъ върху цената на цве
клото, по което европейските, фабрики 
ще работитъ та:ш година. 

ПотребителнигЬ кооперации въ 
Англия Crb имали оборотъ 200,000,000 
лири или наши пари 130 милиарда лв. а 
на Маг. на едро на 90 милиона или 58 
милиарда лева Ако превърнемъ тези 
сумивъ злато, ще получимъ 130 милгона 
кгр. които могатъ да се пренесатъ въ 
650 влака отъ по 20 вагона. 
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